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Närvarande             

Ledamöter Annika Östman Wernerson, rektor, ordförande   
Marie Arsenian-Henriksson, vicerektor för forskning    
Robert Harris, vicerektor för forskarutbildning 
Ewa Ehrenborg, vicerektor för utbildning (fr o m § 5) 
Sten Linnarsson, dekan KI Solna (t o m § 16)        
Carl Johan Sundberg, dekan KI Nord  
Matti Sällberg, dekan KI Syd 
Catharina Larsson, lärarrepresentant  
Anna Norrby-Teglund, lärarrepresentant 
Mikael Karlsson, lärarrepresentant      
Alexander Suei, studentrepresentant, OF  
Patrik Blomberg, studentrepresentant, MF  
Nishi Dave, studentrepresentant, MF  
 

Övriga Martin Bergö, prorektor 
Karin Schmekel, huvudföredragande 
Åsa Nandorf, biträdande huvudföredragande 
Magnus Ericson, samordnare/sekreterare 
 

Föredragande/ 
medverkande 

 

 

 

Bengt Karlsson, controller (§§ 5-6) 
Outi Sjölund, tf enhetschef (§§ 5-6) 
Maria Eriksdotter, rektorsråd (§ 8) 
Sofia Juhlin, handläggare (§ 9) 
Lara Edin, handläggare (§ 9) 
Jesper Lagergren, ordförande rekryteringsnämnden (§ 9) 
Elizabeth Svensson, handläggare (§ 10) 
Marie Sandström-Akram, enhetschef (§ 10) 
Magnus Boman, professor (§ 11) 
Adina Feldman, vetenskaplig sekreterare (§ 13) 
Patrik Magnusson, docent (§ 13) 
Carl Sundström, samordnare (§§ 13-14) 
Lena Atterwall, samordnare (§ 15) 
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 

Annika Östman Wernerson öppnar sammanträdet och hälsar alla välkomna. 
 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Mikael Karlsson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll.  
 

§ 3  
Godkännande av föredragningslistan 

Marie Arsenian-Henriksson föreslår en övrig fråga. Med detta godkänns föredragningslistan. 
 

§ 4  
Anmälan av    

a) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden (FN) 2025-01-28 
b) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

(KU) 2025-01-27 
c) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på forskarnivå (KFU) 2025-01-30 
d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning (KF) 2025-02-06 
e) Länk  till information om samverkan med Region Stockholm inkl sammanträdesprotokoll 

från ledningsgruppen KI-Region Stockholm, forskningsrådet och utbildningsrådet 
f) Länk  till samlingssida med svar från KI på remisser 

g) Länk  till KI:s årsredovisning 2024 och länk till KI:s budgetunderlag 2026–2028 

h) Fakultetsnämndens mkt preliminära ”ärendelista” 2025 (internt arbetsmaterial, 
uppdateras fortlöpande) 

 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
 

§ 5  
Ekonomiskt utfall av fakultetsnämndens budget 2024 
Outi Sjölund informerar övergripande om KI:s ekonomiska utfall 2024. Bengt Karlsson 
informerar om det ekonomiska utfallet av fakultetsnämndens budget 2024 samt om 
budgetposter med större avvikelser. Vidare informerar de om myndighetskapitalets 
utveckling inom fakultetsnämnden.  

I diskussionen framförs önskemål om en helhetsbild över på vilka organisatoriska nivåer 
avsättningar av statsanslagens beslutas. Samt hur KI:s myndighetskapital fördelar sig på 
olika nivåer. Outi och Bengt återkommer till fakultetsnämnden. 

  

 

  

 

 

 

 

https://ki.se/samverkan/samverkansorganisation-ki-region-stockholm
https://ki.se/om-ki/organisation-och-ledning/konsistorium/ki-som-remissinstans
https://nyheter.ki.se/kis-arsredovisning-2024-inlamnad-till-regeringen
https://ki.se/media/271313/download
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§ 6  
Preliminära budgetramar för statsanslagen 2026 (dnr 1-308/2025) 
Inledningsvis informerar Outi Sjölund och Bengt Karlsson om budgetprocessen med fokus 
på fakultetsnämnden. Sammanfattningsvis beslutar nämnden vid dagens sammanträde om 
(preliminära) budgetramar för 2026 för vidare fördelning till kärnverksamheten. På 
sammanträdet den 18 juni 2025 presenterar kommittéerna och övriga underorgan sina 
planerade verksamheter inom tilldelade budgetramar. Inför det sammanträdet kan 
kommittéerna och övriga underorgan också bereda och presentera eventuella förslag till 
satsningar utöver tilldelad preliminär budgetram. Slutliga budgetramar och uppdrag för 
2026 fastställs av nämnden vid sammanträdet den 23 oktober 2025. Innan dess har 
fakultetsnämnden frihet att bereda de satsningar nämnden själv vill göra. Diskussion följer. 

Fakultetsnämnden beslutar  
att i enlighet med bifogat underlag fastställa preliminära budgetramar för 2026, samt  
att  finansiera budgeterat underskott med myndighetskapital från utbildning och forskning. 

 
 

§ 7  
Summering av fakultetsnämndens strategidag den 19 februari 2025, fortsatt 
arbete 
Annika Östman Wernerson och Martin Bergö gör en summering av strategidagen den  
19 februari 2025.  

Den första punkten på strategidagen bestod i vicerektorernas uppföljning av fakultets-
nämndens internat i september 2024. Sammanfattningsvis föreslogs att nämnden arbetar 
vidare med att stärka det strategiska rekryteringsarbetet och se över karriärvägarna.  
Vicerektorerna fick i uppdrag att 1) utreda om uppdelningen i nuvarande ”profiler” och 
kompetensnivåer är adekvata för KI:s universitetsuppdrag och vid behov föreslår 
förändringar, samt 2) utreda vad som behövs i professionell utveckling för att nå olika 
nivåer. Uppdraget ska göras i samarbete med HR-avdelningen. Vicerektorerna åter-
rapporterar till fakultetsnämnden. Annika tillägger att en tidplan för uppdraget kommer att 
diskuteras i nämndens arbetsutskott. 

Den andra punkten på strategidagen handlade om organiseringen av etikverksamheten och 
olika aktuella utredningar. En slutsats är att det finns behov av ökad samordning och 
tydlighet i etikfrågor vad det gäller organisation, rapportering och ansvar. Under 2025 ska 
det interimistiska etikrådet arbeta med förslag till konkreta förbättringar. Här ingår ett 
tydligare uppdrag för etikrådet (start 2026), där samordning, utveckling, prevention och 
kvalitetssäkring av olika delar av etiksystemet ingår. I det framtida etikrådet, som bör ges en 
övergripande funktion, bör representanter från olika delar av etiksystemet ingå, men också 
representanter från fakultetsnämnden. Martin tillägger att en förankring av arbetet under 
2025 kommer att ske i fakultetsnämnden. 
 
 

§ 8  
Uppdrag som rektorsråd för samarbete med hälso- och sjukvården  

Maria Eriksdotter informerar om sitt uppdrag som rektorsråd. Att på en övergripande och 
strategisk nivå koordinera KI:s samarbete med hälso- och sjukvården och vidareutveckla 
det interna och externa arbetet inom området. Samt kunskapsöverföring och kompetens-
uppbyggnad till framtida nyckelpersoner inom KI. Verksamhet och planer ska rapporteras 
till rektor. Uppdraget omfattar inte Life science och biobanker.  
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Viktiga exempel på frågor är att underlätta för kliniska forskare, rollfördelning mellan KI och 
med hälso- och sjukvården (inklusive gemensam målbild), kompetensförsörjning med 
karriärvägar, förbättra förutsättningarna för kliniska prövningar, samt öka samverkan med 
länets kommuner för att stimulera forskning, till exempel inom skolan och äldreomsorgen 
och utbildning. Diskussion följer. 
Avslutningsvis tillägger Maria att hon gärna återkommer till fakultetsnämnden under våren 
för uppdatering och diskussion. 
 
 
 
§ 9  
Uppföljning av nyligen genomförd utlysning, beredning och beslut inom KI:s 
rekryterings- och konsolideringsprogrammet för juniora forskare, "karriär-
trappan" (dnr 2–1608/2024, 2–1609/2024) 

Sofia Juhlin och Lara Edin informerar om bakgrunden och tilldelningsbeslutet av den 
utlysning inom KI:s rekryterings- och konsolideringsprogrammet för juniora forskare som 
ägde rum under 2024. Medel har tilldelats dels för anställning som biträdande lektor samt 
startbidrag för forskning, dels för konsolideringsbidrag.  

Fakultetsnämnden diskuterar processen och tilldelningsbeslutet, inbegripet antalet 
beviljade ansökningar om konsolideringsbidrag.  

En kommande utlysning under 2025 inom KI:s program behöver förhålla sig till den forsk-
ningspolitiska propositionens satsning på biträdande lektorer. Hur propositionens satsning 
kommer utformas är ännu inte känt. Sofia och Lara bereder ett förslag till utlysning inom KI:s 
program och återkommer till fakultetsnämnden. 

 

 
 
§ 10  
Förslag till ordförande och vice ordförande i docenturnämnden samt utseende 
av ny ledamot (dnr 1-310/2025) 
Elizabeth Svensson och Marie Sandström-Akram informerar om bakgrunden. De informerar 
också om beredningsprocessen inför dagens beslut. Diskussion följer. 

Fakultetsnämnden beslutar  
att  föreslå rektor att utse professor Björn Andersson till ordförande i docenturnämnden till 

och med 31 december 2026,  
att  föreslå rektor att utse professor Malin Nygren-Bonnier till vice ordförande i docentur-

nämnden till och med 31 december 2026,  
att  utse docent Bruna Gigante till ledamot i docenturnämnden för perioden 5 mars 2025 

– 31 december 2026, samt  
att  paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§ 11  
Dialog med professor i artificiell intelligens (AI)       
Magnus Boman konstaterar inledningsvis att hans professur är en strategisk satsning från 
och med 2024, där det av fakultetsnämnden beslutade centrala uppdraget (dnr 1-1122/ 
2023) beräknas motsvara 60 procent av en heltid. Den organisatoriska hemvisten är på 
Medicin Solna, där han till 40 procent bedriver övriga delar av sin verksamhet. Av det 
centrala uppdraget framgår att han ska ha en årlig dialog och avstämning med fakultets-
nämnden och rektor. Föregående dialog med nämnden ägde rum den 17 april 2024.  

Magnus informerar om sitt arbete och olika samarbetsytor inom KI. Nästa steg för KI:s 
utveckling inom AI kan innebära att brett använda generativ AI, som ett komplement till den 
stadiga utvecklingen av urskiljande AI (för prediktion och klassificering). Detta kan vara 
tidsbesparande även för administrativa processer.  

Vad gäller möjligheter och utmaningar för KI att ta nästa steg finns ett stort och ganska 
jämnt fördelat behov av att se nyttan med AI för konkreta ofta återkommande uppdrag. Att 
dela kunskap och erfarenhet av färdighetsträning och verklighetsnära problem. Att kunna 
lita på generativ AI och att kunna skilja på olika verktygs kvalitet och precision.  

Fakultetsnämnden diskuterar potentialen i AI samt möjligheten till centrala satsningar och 
en förstärkt struktur. 

 
 

§ 12  
Aktuell information från studentkårerna 
Studentrepresentanterna informerar om aktuella frågor inom respektive studentkår.      

 

 
§ 13  
Handlingsplan för öppen vetenskap  

Patrik Magnusson och Adina Feldman informerar om bakgrunden. I december 2021 
beslutade rektor (dnr 1-996/2021) om en delegation, med uppdrag, inom öppen vetenskap 
till kommittén för forskning (KF). Ett av uppdragen till KF är att ta fram en handlingsplan för 
hur öppen vetenskap kan främjas på KI, utarbeta rekommendationer och riktlinjer och utföra 
uppföljningar. KF ska återrapportera arbetet till fakultetsnämnden. En arbetsgrupp under KF 
har utarbetat ett förslag till handlingsplan och i övrigt arbetat med bevakning och beredning 
av ärenden kopplade till KI:s medlemskap i respektive Coalition for the Advancement of 
Research Assessment (CoARA) och i European Open Science Cloud Association (EOSC-A). 
Inför KF:s beslut om handlingsplan bereds och förankras ett förslag, bland annat i fakultets-
nämnden.  

I diskussionen framförs bland annat vikten av att fortsätta diskutera öppen vetenskap och 
CoARA. I frågan om ytterligare beredning av handlingsplanen föreslår arbetsgruppen att 
dekanerna hjälper till med kontakter inom institutionerna. Avslutningsvis lyfts frågan om 
öppen vetenskap i förhållande till geopolitisk utveckling och forskningssäkerhet, samt om 
akademisk kontroll över vetenskaplig kommunikation och publicering.  
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§ 14  
Uppdrag till kommittén för forskning inför kommande utvärdering av de 
strategiska forskningsområdena (dnr 1-346/2025) 

Carl Sundström informerar i ärendet. Med trolig start efter sommaren 2025 kommer 
Vetenskapsrådet (VR) att utvärdera de strategiska forskningsområdena (SFO:erna). Inför 
och under denna utvärdering behöver KI ha en ansvarig dialogpartner gentemot VR och 
förberedelser kommer att behövas för att SFO-styrgrupperna ska hinna mobilisera resurser 
för att sammanställa rapporter och andra underlag som krävs. Vidare kommer KI:s ledning 
behöva underlag inför dialoger med VR. Diskussion följer. 

Fakultetsnämnden beslutar om följande uppdrag till kommittén för forskning 

att vidta förberedelser inför kommande utvärdering av de strategiska forskningsområdena, 
organisera och ansvara för den KI-interna processen samt vara huvudsaklig dialog-
partner gentemot Vetenskapsrådet,  

att  kontinuerligt uppdatera fakultetsnämnden om arbetets utveckling, samt  

att  i dialog med KI:s ledning utarbeta förslag till utvärderingsunderlag från KI, för beslut av 
rektor. 

 

 

§ 15   
Skapa berikande samband mellan miljöer med stark forskningsanknytning och 
miljöer med stark utbildningsanknytning (dnr 1-85/2025) 

Lena Atterwall informerar om bakgrunden. I syfte att stimulera till att skapa hållbara 
berikande samband mellan miljöer med stark forskningsanknytning och miljöer med stark 
utbildningsanknytning har fakultetsnämnden tidigare fattat beslut om att bereda ett förslag 
till strategisk satsning omfattande delfinansiering av upp till 20 doktorandprojekt samt 
forskningsmedel till maximalt 15 adjunkter eller assisterande lektorer.  

Lena informerar om beredningen och presenterar utsänt förslag till utlysning för diskussion 
vid dagens sammanträde, inför planerat beslut vid sammanträdet den 7 april 2025.  

Fakultetsnämnden diskuterar syftet med satsningen och hur den föreslås riktas. 

 
 

§ 16  
Aktuell information från ordförande och övriga ledamöter samt i aktuella 
pressfrågor 
Annika Östman Wernerson informerar i aktuella ledningsfrågor, till exempel att Clara Hellner 
nyligen utsetts till rektorsråd för Life science och att hon även kommer att leda arbetet 
med att förbereda KI på de olika utlysningar som väntas tack vare den forskningspolitiska 
propositionen.  
 
 

§ 17  
Övriga fråga 
Marie Arsenian-Henriksson refererar till diskussionen om postdoktorernas villkor vid 
sammanträdet den 18 december 2024 och informerar om att hon och Robert Harris 
återkommer till fakultetsnämnden. 
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Annika Östman Wernerson tackar för och avslutar dagens sammanträde. 

 

 

Vid protokollet 

Magnus Ericson 

 

Justeras     Justeras    

Annika Östman Wernerson   Mikael Karlsson 
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